
 آرمان ملی- حسین ردکا: بازسازی ورزشگاه آزادی در 
آستانه رقابت های لیگ قهرمانان آسیا فوتبال کشور را دچار 

چالش جدیدی کرده است. 
 آزادی در جنوب تهران؟

مصطفی کریمی مدیرعامل شرکت توسعه و نگهداری 
اماکن ورزشی آبان ماه سال 1397 در خصوص وضعیت 
ورزشگاه آزادی گفته بود: تمام تلاش ما بر این است که 
ورزشگاه آزادی را که سرمایه ملی است حفظ کنیم و همچنان 
کار بازسازی و نگهداری آن را انجام دهیم. البته به شکل 
تاسیس مجموعه دیگری که مشابه ورزشگاه آزادی است در 
دستور کار داریم و اقدامات اولیه نیز انجام شده است. البته به 
خاطر مشکلات اقتصادی که در کشور وجود دارد تاسیس این 
مجموعه تا حدودی با مشکلاتی مواجه شده است، اما سعی 
داریم تاسیس این مجموعه را که در قسمت جنوب تهران و 
شهر آفتاب واقع است به زودی انجام دهیم. وی در پایان افزود: 
قطعا مجموعه جدیدی که در دست ساخت است، استادیوم 

بزرگی است و جایگزین ورزشگاه آزادی خواهد شد. 
 بازسازی

31 مرداد ماه ایسنا در خصوص بازسازی ورزشگاه آزادی 
نوشت: به گفته عسگریان مدیرعامل شرکت توسعه و 
نگهداری اماکن ورزشی، سکوهای استادیوم آزادی حدود ۴۵ 
هزار متر مربع بوده و تلاش آنها بر این اساس است که منطقه 
غربی و طبقه همکف آن را در راستای برگزاری رقابت های 
لیگ برتر بتن ریزی کنند. او می گوید: ما نمی توانیم تا زمان 
برگزاری رقابت های فوتبال بازسازی را به پایان برسانیم مگر 
اینکه فدراسیون فوتبال همکاری لازم را با ما داشته باشد. 
سعی داریم کارهای ساختمانی را به اتمام برسانیم تا همزمان 
با برگزاری بازی ها ادامه کار را نیز داشته باشیم. مدیرعامل 
شرکت توسعه و نگهداری اماکن ورزشی پیرامون مسائل 
فنی بازسازی تصریح کرد: آزادی 3 بخش ضلع غربی، شرقی 
و پشت دروازه ها را دارد که کار بازسازی را از ضلع غربی که 
شرایط خوبی نداشت، آغاز کردیم تا نیمکت ذخیره ها و فضای 
رختکن های این بخش را به زودی آماده کنیم. در بخش 
دیگر ضلع شرقی و پشت دروازه ها را نیز آغاز خواهیم کرد. 
عسگریان در پاسخ به این پرسش که این پروژه چقدر زمان بر 
است، افزود: اگر آزادی را به ما تحویل بدهند و اعتبار لازم را 

داشته باشیم، 1۸ تا ۲۰ ماه زمان می برد، در غیر این صورت 
همزمان با برگزاری بازی ها 3 روز در هفته را از دست می دهیم 
و تنها ۴ روز زمان برای بازسازی باقی می ماند و در این صورت 
پروژه طی 3 سال انجام می شود. وزیر پیشین ورزش و جوانان 
نیز پیش از این به عزم راسخ دولت و وزارت ورزش برای 
بازسازی مجموعه آزادی اشاره داشته و می گوید: بازسازی 
ورزشگاه فوتبال آزادی نیاز به یک تصمیم انقلابی و یک اراده 
قوی داشت که با حمایت دولت و تصمیم جدی وزارت ورزش 
آغاز شد. این بازسازی از ورزشگاه فوتبال آغاز شده و طی 
برنامه ریزی صورت گرفته قرار است دیگر بخش های مجموعه 
ورزشی آزادی همچون پیست دوومیدانی نیز بازسازی شود؛ 
ورزشگاه فوتبال آزادی متشکل از 7۲ قسمت است و با توجه 
به اینکه بیش از نیم قرن از ساخت آن می گذرد نیاز به بازسازی 
داشت. مشاور پروژه ورزشگاه آزادی می گوید: از سال 13۵۰ 
که ورزشگاه آزادی به بهره برداری رسیده، در طی این سال ها 
بیشتر از آنچه که از آن نگهداری کنند، بهره برداری شده است. 
چنین سازه بزرگی نیاز به مراقبت داشته اما متاسفانه از لحاظ 
شرایط ساخت و نوع نگهداری دچار آسیب های جدی شده 
و در اثر گرما و سرما عایق های این سازه آسیب دیده است. 
مشاور پروژه اظهار کرد: چون حجم کار گسترده است چنین 
پروژه ای نیاز به اعتبار زیادی دارد. متاسفانه کمبود اعتبارات 
کار پروژه را تا به امروز به وقفه انداخته است. وی درباره اعتبار 
بازسازی کل ورزشگاه آزادی گفت: هزار و سیصد میلیارد 
تومان هزینه بازسازی کل ورزشگاه است. از پیمانکار قول 
گرفتیم که تا پایان برج 9 بازسازی بخش وی آی پی و سکوهای 
پایین را به اتمام برسانند تا زودتر کار تخریب و بازسازی 
سکوهای بالا را نیز شروع کنیم تا مشکلی برای برگزاری 
مسابقات نداشته باشیم. هرچند برگزاری بازی های لیگ کار 
بازسازی را طولانی می کند. مشاور پروژه بر این باور است که 
اگر ورزشگاه آزادی بازسازی نشود، فقط ۲ سال دیگر قابل 

استفاده خواهد بود. 
   بازدید

هفتم شهریور ماه جاری کیومرث هاشمی سرپرست وزارت 
ورزش و جوانان، همراه با مهدی تاج رئیس فدراسیون فوتبال، 
سهیل مهدی مسئول کمیته مسابقات سازمان لیگ، علی 
سامره سرپرست تیم استقلال، افشین پیروانی سرپرست 

تیم فوتبال پرسپولیس و تعدادی دیگر از مسئولان مربوطه 
از روند بازسازی ورزشگاه آزادی بازدید به عمل آورد. در این 
بازدید مسئولان ورزشگاه توضیحاتی را در مورد وضعیت 
رختکن ها و بازسازی این مجموعه به وزیر ورزش و مسئولان 
فدراسیون فوتبال ارائه دادند. مهدی تاج در حاشیه این بازدید 
از هاشمی درخواست کرد زمینه حضور هواداران استقلال 
و پرسپولیس را در ورزشگاه آزادی فراهم کند و البته به 
سرپرست وزارت ورزش اعلام کرد این استادیوم در شرایط 
فعلی اش نیز ظرفیت میزبانی از ۵۰ هزار هوادار را در زمان 

برگزاری بازی های این تیم ها دارد. 
 کنایه توییتری 

حساب فارسی دربار پادشاهی عربستان با انتشار پستی 
جدید از رسمی شدن میزبانی ورزشگاه آزادی از تیم النصر 
عربستان خبر داد، اما عکسی که برای این پست انتخاب 
کرده است، جنجالی شد. به گزارش تابناک ورزشی؛ این 
اکانت پلتفرم ایکس یا همان توییتر، عکسی از سکوهای 
ویران شده آزادی را منتشر کرد که مستقیما طعنه به شرایط 
امکانات ورزشی ایران است. پرسپولیس قرار است در این 
ورزشگاه مقابل تیم پرستاره النصر عربستان با کاپیتانی 
کریستیانو رونالدو به میدان برود. کاربران فارسی زبان، 

واکنش گسترده ای به این پست داشته اند.
  دستور رئیس جمهور 

در حاشیه آیین تجلیل از قهرمانان و مدال آوران ورزش 
کشور، سید ابراهیم رئیسی، رئیس جمهور کشورمان ماموریت 
ویژه ای را به کیومرث هاشمی، سرپرست وزارت ورزش 
و جوانان اعلام کرد. رئیس جمهور دستور داد که زیر نظر 
وزارت ورزش و جوانان مقدمات ساخت یک ورزشگاه جدید 
در تهران فراهم شود. سید ابراهیم رئیسی در این باره عنوان 
کرد: برای ورزشگاه آبرومند در شأن و منزلت قهرمانان ملی و 
اینکه بتواند میزبان مهمانان خارجی باشد، ورزشگاه در شان 
در تهران شکل بگیرد و ساخت ورزشگاهی جامع کاملا موافق 
هستم و معتقد هستم باید این را دنبال کرد. هرچند هزینه 
دارد اما اینجا هزینه نیست، سرمایه گذاری است. اگر بتوانیم 
یک مجموعه ورزشی آبرومندی که در  شأن ورزش و قهرمانی 
ملت بزرگ ایران باشد در تهران شکل بدهیم، حتما می شود 

دنبال کرد و من هم با این کار موافق هستم. 
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گفت وگو

دستور رئیس جمهور برای ساخت آزادی دیگر! دستور رئیس جمهور برای ساخت آزادی دیگر! 

  کوتاه 
فارس: رئیس فدراسیون فوتبال گفت: در 9۰ درصد 
کشورهای دنیا VAR وجود ندارد و اینگونه نیست که همه کشورها 
این سیستم را داشته باشند. مهدی تاج پس از مجمع هیات فوتبال 
قزوین، درمورد آخرین وضعیت ورود VAR و اینکه برخی انتقاد 
می کنند که او همیشه وعده می دهد، اما اتفاقی دراین مورد 
نمی افتد، گفت: در 9۰ درصد کشورهای دنیا VAR وجود ندارد. 
اینگونه نیست که همه کشورها این سیستم را داشته باشند. برخی 
کشورهایی هم که این سیستم را دارند، فقط در یک ورزشگاه 
خود دارند. اگر ارتباطات ما نبود، همین بازی های لیگ قهرمانان 
آسیا نیز در ایران برگزار نمی شد زیرا لازمه میزبانی این مسابقات 
داشتن VAR است. ما هم از خیلی قبل می دانستیم برای میزبانی 
 AFC داشته باشیم. خوشبختانه خود VAR از این مسابقات باید
این سیستم را به صورت سیار می آورد و در ورزشگاه نصب می کند. 
تسنیم: کارگروه نظارت بر سقف قراردادها و بودجه باشگاه ها 
که در فصل جاری قوانین جدیدی برای نقل و انتقالات باشگاه ها 
تصویب کرده، در آخرین جلسه خود یک تبصره به قوانین اضافه 
کرد. بر این اساس و با توجه به درخواست باشگاه های آسیایی، 
کارگروه نظارت بر بودجه باشگاه به تیم های حاضر در لیگ 
قهرمانان آسیا اجازه داد یک سهمیه بزرگسال بالای ۲3 سال 
صرفاً برای بازی در لیگ قهرمانان آسیا به لیست خود اضافه 
کنند. پرسپولیس، سپاهان و نساجی نمایندگان ایران در لیگ 
قهرمانان آسیا هستند. طبق این قانون، باشگاه های آسیایی 
به جای 19 بازیکن می توانند ۲۰ بازیکن بزرگسال در لیست 
خود داشته باشند، اما یک بازیکن فقط در مسابقات آسیایی 
می تواند برای تیمش بازی کند و هر باشگاه در رقابت های لیگ 
برتر مانند سایر تیم ها مجاز به استفاده از 19 بازیکن بزرگسال 

خواهد بود.

بیــن المــلل 

 عملکرد ضعیف لیون در ابتدای فصل جاری لوشامپیونه 
جایگاه سرمربی  این تیم را به خطر انداخته است. طبق اعلام 
رسانه های فرانسوی، باشگاه المپیک لیون، برای اخراج 
سرمربی این تیم لوران بلان آماده شده و جنارو گتوسو 
سرمربی پیشین تیم های میلان، ناپولی و والنسیا را در فهرست 
گزینه هایش برای جانشینی او قرار داده است. با اینکه قطع 
همکاری لیون با بلان هنوز قطعی نشده است، آینده مرد 
فرانسوی پس از باخت خانگی ۴ بر یک شاگردانش در بازی 
اخیر مقابل پاری سن ژرمن )سومین باخت این تیم و چهارمین 
بازی بدون شکست متوالی اش در ۴ هفته نخست لیگ یک 
فرانسه( در هاله ای از ابهام قرار دارد. در حقیقت طبق ادعای 
نشریه فوت مرکاتوی فرانسه، جان تکستور مالک هلدینگ 
ایگل فوتبال به عنوان شرکت مادر باشگاه های لیون فرانسه و 
کریستال پالاس انگلیس، با ژرژ مندز مدیربرنامه های گتوسو 
ارتباطی نزدیک دارد و به واسطه همین ارتباط، نمایندگان 
باشگاه لیون قرار است در روزهای آتی با مندز برای استخدام 
مربی ایتالیایی مذاکره کنند. گتوسو اما تنها گزینه جانشینی 
بلان نیست و این باشگاه مربیان دیگری مانند خولن لوپتگی و 

اولیور گلاسنر را هم مدنظر دارد.

گلیج: هدفم رسیدن  
به مدال طلای جهان است 

ایسنا: آزادکار وزن 97 کیلوگرم ایران در 
رقابت های قهرمانی جهان گفت: با وجود حضور 
عنوان داران جهان و المپیک در این وزن، هدفم 
رسیدن به مدال طلای جهان است. مجتبی گلیج 
در گفت وگو با ایسنا، درباره شرایط خود در آستانه 
اعزام به رقابت های کشتی آزاد قهرمانی جهان 
۲۰۲3 در بلگراد صربستان، اظهار کرد: خدا را 
شکر شرایط بدنی خوبی دارم و آماده حضور در 
رقابت های جهانی هستم. حریفان من در این 
مسابقات کاملا شناخته  شده اند. قویترین حریفانم 
از کشورهای روسیه، آمریکا، آذربایجان و گرجستان 
هستند. نسبت به آن ها شناخت دارم و با اکثر آن ها 
هم کشتی گرفته ام و برد و باخت داشته ایم. در این 
مدت به کمک مربیان، آن ها را آنالیز کرده ایم و 
امیدوارم بهترین خودم در بلگراد باشم و بتوانم 
بهترین کشتی ها را بگیرم. دارنده مدال برنز جهان 
درباره هدف خود در این مسابقات با وجود حضور 
عنوان داران جهان و المپیک، گفت: هدفم کسب 
مدال طلای جهان است. اول اینکه این مدال را 
برای خودم و کشورم کسب کنم و در مرحله بعد 
سهمیه المپیک را هم بگیرم. وی درباره بازگشت 
روسیه به میادین کشتی و حضور عبدالرشید 
سعدا...  یف دارنده 7 طلای جهان و المپیک در 
رقابت های وزن 97 کیلوگرم، خاطرنشان کرد: 
تیم روسیه هم در این مسابقات شرکت می کند 
و در وزن من هم سعدا...  یف که قهرمان جهان و 
المپیک است، حضور دارد. مطمئنا این موضوع کار 
را سخت تر می کند اما امیدوارم بهترین نتیجه را با 
کمک مربیان و تمریناتی که انجام دادم به دست 
بیاورم. از مردم عزیزمان می خواهم ما را دعا کنند تا 

دست پر به ایران بازگردیم. 

خارج ازمستطیل سبز

سرمربی نروژ پشت هالند را  
خالی کرد؛ توپ طلا برای مسی

سرمربی تیم ملی فوتبال نروژ توضیح داد چرا 
معتقد است ارلینگ هالند نباید توپ طلا را در 
سال جاری کسب کند. به گزارش استار، ارلینگ 
هالند فصل گذشته رکورد بیش ترین گل زده در 
لیگ برتر را شکست و در 3۵ بازی 3۶ گل زد. این 
بازیکن نروژی همچنین 1۲ گل در لیگ قهرمانان 
اروپا به ثمر رساند که بیش از هر بازیکن دیگری 
در این رقابت ها بود و در نهایت توانست با سیتی 
سه گانه را به دست بیاورد. این رکوردها باعث شده 
است تا خیلی ها ارلینگ هالند را شانس دریافت 
توپ طلا بدانند ولی سرمربی نروژ توضیح داد چرا 
امسال باید لیونل مسی و نه هالند این جایزه را از 
آن خود کند. استال سولباکن به شبکه نروژی 
وی جی گفت: اگر از من بپرسید فکر می کنم چه 
کسی برنده خواهد شد، می گویم مسی به لطف 
قهرمانی در جام جهانی برنده توپ طلا خواهد 
شد. مسی به دلیل موفقیت  در تیم ملی فوتبال 
آرژانتین و قهرمانی در جام جهانی شانس زیادی 

برای بردن این جایزه برای هفتمین بار دارد. 
 

خبـــــر

برنامه ریزی بی نتیجه برای بازی های 
دوستانه تیم ملی 

 متأسفانه در بازی دوستانه تیم ملی مقابل بلغارستان، علیرضا 
بیرانوند دچار آسیب دیدگی شد و نمی تواند پرسپولیس را در 
دیدار بزرگی که مقابل النصر داریم یاری کند. این دیدار هم به 
نوعی جنبه ملی دارد، چون نمایندگان ایران و عربستان با هم 
دیدار می کنند و اینکه پرسپولیس برای چنین دیدار حساسی 
گلر ذخیره مطمئنی برای جانشینی بیرانوند ندارد قطعا مقصرانی 
دارد. اول مدیرعامل باشگاه که نتوانست دروازه بان مدنظر 
کادرفنی را جذب کند، دوم سرمربی تیم که باید اصرار بیشتری 
می کرد، چون مصدومیت برای همه بازیکنان پیش می آید و در 
آخر هم مربی دروازه بان های تیم که به اندازه لازم نگران این 
موضوع نبود که تیمش ذخیره شایسته ای برای بیرانوند ندارد. 
از سویی دیگر پرسپولیس عیسی آل کثیر، مهدی عبدی، شیخ 
دیاباته و لئاندرو پریرا را از دست داد و تنها شهاب زاهدی و یاسین 
سلمانی را جذب کرد که هیچ کدام از آن ها مهاجم هدف نیستند 
و در بازی با النصر نیاز مبرمی به چنین مهاجمی داریم. در این 
زمینه باید مدیرعامل باشگاه، مدیران باشگاه و تیم و سرمربی به 
هواداران پاسخ دهند که چرا برای تیم بزرگی به نام پرسپولیس 
به فکر جذب دروازه بان دوم و مهاجم هدف نبودند و با کلمات 
بازی نکنند. امیدوارم پرسپولیس در مصاف با النصر بازنده نباشد 
و به تساوی برسد تا در این بازی خانگی مغلوب نباشد. اگر تیم 
نتیجه را واگذار کند باید رضا درویش، افشین پیروانی و یحیی 
گل محمدی جوابگو باشند که چرا در نقل و انتقالات به فکر روز 
مبادا نبودند؟ پرسپولیس بیش از 3۰ میلیون هوادار دارد و همگی 
نگران بازی تیم خود با حریف عربستانی هستند. برنامه ریزی 
برای بازی های دوستانه تیم ملی هم کاملا بی نتیجه است. ما که 
در رنکینگ فیفا رتبه ۲۲ دنیا را داریم باید به خانه تیم 77 دنیا 
برویم. بلغارستان هیچ کمک فنی به تیم ملی نکرد و باعث پیدا 
شدن نقاط ضعف و قوت تیم قلعه نویی نشد، چون قدرت این 
کار را نداشت. ژاپن در مصاف با آلمان ۴ بر یک برنده می شود و 
قدرت خود را به کل تیم های آسیایی حاضر در جام ملت ها و حتی 
جهان نشان می دهد. آن وقت ما با بازی برابر بلغارستان یا آنگولا 
می خواهیم به فکر قهرمانی در جام ملت ها باشیم. ضمن اینکه این 
بازی مصدومیت بیرانوند را به همراه داشت و می شد چنین اتفاقی 

برای دروازه بان اول پرسپولیس و تیم ملی نیفتد. 

در  پرسپولیس  پیشکسوت  قلیچ  وحید 
خصوص شرایط مصدومیت بیرانوند و شاگردان 
گل محمدی در لیگ قهرمانان آسیا بدون حضور 
گلر اول تیم شان صحبت کرد. وی اعتقاد دارد 
پرسپولیس النصر را شکست می دهد و یک روز 

تاریخی در این تیم رقم خواهد خورد. 
 در خصوص مصدومیت علیرضا بیرانوند 
در آستانه بازی حساس با النصر عربستان 

چه نظری دارید؟
 به نظرم این موضوع آنقدر که مورد پردازش 
واقع شده است مهم نیست و بیش از حد ماجرا را 
بزرگ کرده اند. تیمی که قرار است با نبود یک گلر 
نابود شود باید درش را گِل بگیرند. مگر قرار است 
با نبود یک بازیکن تیم نابود شود و از بین برود؟ 
پس بقیه چکاره اند؟ همه جا صحبت از این است 
که در نبود بیرانوند چه کسی بازی کند. خب من 
را جای او بگذارند. باور کنید من از بیرانوند بهتر 
هستم. من از قبل این ماجرا می گفتم پرسپولیس 
النصر را شکست می دهد و هنوز هم می گویم به 
امید خدا پرسپولیس این بازی را خواهد برد. حالا 
به حرف من می خندید ولی واقعیت همین است. 
یک تیم به یک یا دو بازیکن وابسته نیست و النصر 
هم فکر نکنید تیم خیلی قدرتمند و شکست 
ناپذیری است. آن السدی که برانکو شکستش 

داد از این تیم خیلی قدرتمندتر بود. 
 گلر دوم و سوم پرسپولیس تاکنون در 

لیگ هم به میدان نرفته اند! 
همین گلر جوان پرسپولیس که اسمش را هم 
نمی دانم در این بازی شک نکنید با تمام وجودش 
بازی خواهد کرد. او یک فرصت برای دیده شدن 
دارد و اگر خوش بدرخشد فوتبالش را یک شبه 
هزار پله بالا می کشد و دیگر چنین فرصتی 
نصیبش نخواهد شد برای همین تمام وجودش را 
در زمین می گذارد تا عملکرد خوبی داشته باشد. 

 صحبت پایانی؟
 انقدر نگویید پرسپولیس با مصدومیت بیرانوند 
نابود شد. یک باشگاه را انقدر کوچک نکنید و فکر 
کنید به یک بازیکن وابسته است. این را از قول 
من بنویسید که پرسپولیس النصر را شکست 
می دهد و یک روز تاریخی در این تیم رقم خواهد 

خورد. 

ضیا عربشاهی 
کارشناس فوتبال 

قلیچ: 
پرسپولیس النصر 
را شکست می دهد

قاسمپور: بازی هوشمندانه طارمی پاسخی به توهین نژادپرستان است

لطیفی: فراموش نکنید بازیکنان چه بلایی سر اسکوچیچ آوردند

عضو سابق کمیته فنی فدراسیون فوتبال 
گفت: محکوم کردن های لفظی نژادپرستانه 
خیلی فایده ای ندارد شاید بهتر است فیفا، یوفا 
و حتی AFC با توهین کنندگان نژادپرستی 
برخورد قاطعی داشته باشد. ابراهیم قاسمپور در 
گفت وگو با فارس در مورد توهین نژاد پرستانه 
بازیکن اسبق اسپورتینگ پرتغال به مهدی 
طارمی بازیکن تیم ملی کشورمان که در تیم 
فوتبال پورتو بازی می کند، اظهار داشت: اگرچه 
به ظاهر نژادپرستی در جهان از بین رفته و 
خیلی ها با آن مخالف هستند اما نه فقط در 
کشور پرتغال بلکه در برخی دیگر از کشورهای 

جهان مثل آمریکا هنوز هم اتفاقات زیادی در 
مورد نژادپرستی رخ می دهد. در آمریکا که هنوز 
بحث سیاه پوستان و سفید پوستان رواج دارد 
و در برخی کشورهای دیگر هم بحث رنگین 
پوست ها هنوز به طور کامل برطرف نشده است. 
وی افزود: کشور پرتغال هم سابقه استعمارگری 
دارد آنها سلطه گر بودند و برخی آثارش هنوز 
در بوشهر موجود است و رئیسعلی دلواری را 
که حتما به یاد دارید بنابراین نباید از توهین 
نژادپرستی یک بازیکن سابق فوتبال در این 
کشور به مهدی طارمی خیلی متعجب شد. در 
همه جای دنیا نژادپرستی را محکوم می کنند 

و من هم مثل بازیکنان تیم ملی و فدراسیون 
این اتفاق زشت را محکوم می کنم اما باید 
قبول کرد این محکوم کردن های لفظی خیلی 
فایده ای ندارد شاید بهتر است فیفا، یوفا و حتی 
AFC با توهین کنندگان نژادپرستی برخورد 
قاطعی داشته باشند. قاسمپور حتی با اشاره 
به اقدام کشور فرانسه و رابطه آن با کشورهای 
آفریقایی مثل گابن و نیجر عنوان کرد: حتی 
در بحث اقتصادی هم شاهد چنین رفتارهایی 
هستیم و فرانسه حالا که کشورهای آفریقایی 
مقابلش ایستاده اند و می گویند می خواهند از 
منابع کشورمان، خودمان استفاده کنیم آنها 

را تهدید به حمله نظامی می کند! عضو اسبق 
کمیته فنی فدراسیون فوتبال با اشاره به شیوه 
بازی مهدی طارمی و همچنین سکوت مقابل 
این توهین ها اظهار داشت: اینکه گفته می شود 
طارمی با شیرجه زدن پنالتی می گیرد هم باید 
بگوییم این نشان از هوش بالای طارمی دارد. 
بزرگ ترین بازیکنان دنیا هم برای گرفتن 
پنالتی تلاش می کنند و قطعا داور که بچه 
نیست و از سویی دیگر کمک داور ویدئویی هم 
موجود است. قطعا طارمی با هوشمندی خود 
پاسخ این افراد را در زمین بازی می دهد و روز 

به روز هم می درخشد. 

علی لطیفی مهاجم پیشین تیم ملی فوتبال کشورمان اعتقاد 
دارد دلایل زیادی باعث عدم قهرمانی فوتبال ایران در آسیا طی 

سال های اخیر شده است. 
  بازی با بلغارستان 

علی لطیفی در گفت وگو با تسنیم، درباره بازی دوستانه 
تیم ملی فوتبال کشورمان برابر بلغارستان که با برتری شاگردان 
امیر قلعه نویی همراه شد، گفت: فکر می کنم امیر قلعه نویی 
نسبت به گذشته تفکرش را تغییر داده است و ما در این بازی 
دوستانه دیدیم که بازیکنان بعد از اینکه توپ را از دست 
می دادند، با پرس سنگین دنبال گرفتن توپ بودند. البته وقتی 
ما در حمله توپ را از دست می دهیم، در ضدحملات راحت به 
حریف موقعیت می دهیم که امیدوارم این ضعف برطرف شود. 

  شانس قهرمانی تیم ملی 
وی در مورد اینکه آیا تیم ملی برای قهرمانی در جام ملت ها 
شانس دارد، خاطرنشان کرد: جدا از این موضوع باید بحث 
اعتبارمان در فوتبال آسیا را در نظر بگیریم، چون فوتبال ما 
در آسیا همیشه حرف های زیادی برای گفتن داشته است و 
در دهه های ۶۰ و 7۰ میلادی هم سه بار قهرمان جام ملت ها 
شدیم. اینکه در چهار پنج دهه اخیر به قهرمانی نرسیدیم 
دلایل زیادی دارد که نمی توان در جملاتی کوتاه عنوان کرد، 
ولی برای رسیدن به قهرمانی اعتمادبه نفس تیمی بسیار مهم 
است، فاکتوری که تیم هایی مثل عربستان و ژاپن از آن بهره 
می برند. پیشکسوت فوتبال کشورمان همچنین تصریح کرد: 
ما در دوره های مختلف تیم های خوبی داشتیم، ولی گاهی 

اوقات به خاطر حاشیه ها نتیجه نگرفتیم و بعضی مواقع نیز با 
ضعف مربیان به قهرمانی نرسیدیم که نمونه بارز آن به زمان 
کارلوس کی روش برمی گردد. ما مقابل عراق با همان شیوه 
بازی می کردیم که مقابل آرژانتین به میدان می رفتیم و در فاز 

تهاجمی حرفی برای گفتن نداشتیم. 
  حمایت؟

لطیفی در ادامه یادآور شد: بدون شک ما جزو 
شانس های قهرمانی آسیا هستیم، ولی یک مسأله مهم 
این است که سرمربی تیم ملی مورد حمایت جامعه 
فوتبال قرار نمی گیرد و این یک ضعف بزرگ است. 
من معتقدم که افکار عمومی با مربی داخلی مخالف 
است و جدا از امیر قلعه نویی، شما دیدید که خیلی ها 

نسبت به انتخاب دستیاران ایرانی او هم موضع 
گرفتند. شاید برخی در مصاحبه های شان 

از قلعه نویی حمایت کنند، ولی در محافل 
خصوصی با او مخالف هستند. من معتقدم 
اگر قرار به انتخاب مربی ایرانی بود که این 
کار هم انجام شد، قطعا امیر قلعه نویی در 
کنار یحیی گل محمدی بهترین گزینه 
بودند. مهاجم پیشین تیم ملی فوتبال 
کشورمان افزود: متأسفانه این جوی 
که وجود دارد اصلا به سود تیم ملی 
نیست و اکثر فوتبالی ها با مربی 
ایرانی  موافق نیستند. از طرفی 

تیم ملی ایران هم در بین فوتبالی ها و مردم آن محبوبیت تیم 
199۸ یا تیم ۲۰۰۶ و حتی ۲۰1۰ را هم ندارد. من فکر می کنم 
اگر آقای تاج چاره داشت و با مشکل مالی مواجه نبود هرگز امیر 
قلعه نویی را به عنوان سرمربی تیم ملی انتخاب نمی کرد و سرمربی 
خارجی می آورد. حالا که مربی ایرانی انتخاب کردیم پس 
باید از قلعه نویی و ملی پوشان حمایت کنیم تا در 

جام ملت ها نتیجه بگیریم. 
  سابقه 

وی در پایان اظهار داشت: مسأله مهم دیگر نوع 
مدیریت بازیکنان تیم ملی است که با مربیان زیادی 
کار کردند. ما نباید فراموش کنیم که آنها چه بلایی 
سر اسکوچیچ آوردند و بدون شک حواس 
قلعه نویی در زمینه مدیریت بازیکنان 
باید بیشتر از گذشته جمع باشد. 
من فکر می کنم یکی از کارهای 
خــوب قلعه نــویی آوردن 
خداداد عزیــزی و رحمان 
رضایی بود و آنها بیشتر از 
آنکه در مسائل فنی نقش 
داشته باشند می توانند 
در مدیریت بازیکنان به 
دلیل سابقه ای که دارند، 
عملکرد مثبتی داشته 

باشند. 

سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس با فرزند زنده یاد کیوان صالحی هوادار 
متعصب پرسپولیس و اهل رباط کریم دیدار کرد. 

به گزارش مهر و به نقل از سایت باشگاه پرسپولیس، زنده یاد کیوان 
صالحی هوادار متعصب پرسپولیس و اهل رباط کریم، متولد 1۴ شهریور 
سال 13۵7 متأهل و داری دو دختر بیست ساله و 7 ساله بود. وی مربی و 
پیشکسوت فوتبال رباط کریم و بیش از ۲۵ سال، بازی های پرسپولیس را 

در ورزشگاه به تماشا می نشست و طرفدار پرسپولیس بود که در بازی فینال 
جام حذفی، بر اثر فشار و استرس بازی، سکته کرد و دار فانی را وداع گفت. 
هوادار فقید پرسپولیس که عمرش را با آخرین بازی پرسپولیس در فصل 
قبل، تمام کرد، به عنوان هوادار نمونه سال تیم انتخاب و امروز یکشنبه 
دختر کوچک تر و برادرزاده اش همراه با برادر بزرگ ترش به محل تمرین 
پرسپولیس دعوت شدند و یاد و خاطره این هوادار فقید را گرامی داشتند. 

دیدار اعضای
 تیم فوتبال پرسپولیس با 
فرزندان هوادار فقید

وضعیت ورزشگاه بزرگ پایتخت وجنجال کنایه توییتری عربستان 


